
Katė prašo daugiau maisto – ką reikia žinoti?

Be galo mylėdami savo augintinius neretai pasiduodame jų provokacijoms. Vienas
dažniausiai pasitaikančių scenarijų kačių šeimininkų kasdienybėje – gyvūno prašymas
papildomos porcijos maisto. Ką tai reiškia? Ką reikėtų daryti ir kaip katei leisti suprasti, jog
maisto gauna pakankamai?

Maitinkite naminį gyvūną dažniau, bet mažesnėmis porcijomis

Jei esate įsitikinę, kad katė tikrai gauna pakankamą kiekį maisto, o papildomas prašymas iš
esmės yra tik užgaida, skubėkite keisti maitinimo rutiną. Dauguma kačių šeimininkų,
išbandę gyvūną maitinti tiesiog dažniau, džiaugiasi šios problemos eliminavimu. Aišku, net ir
šiai praktikai reikia laiko. Tos katės, kurios gaudavo, tarkime, tris patiekalus dienos eigoje,
neturėtų iš karto pereiti prie šešių. Triuko esmė yra lengvas pokytis, kad gyvūnas galvotų,
jog jo indelyje yra tas pats kiekis maisto, kaip ir anksčiau.

Pakeiskite katės mitybą 

Gyvūnas prašydamas maisto gali signalizuoti ne dėmesio stoką, bet ir realias dietos spragas.
Pasitaiko tokių atvejų, kuomet kačių ėdalas nėra pakankamai maistingas, todėl augintinis
prašo didesnio kiekio. Pirmiausia, tinkamiausias sprendimas yra nedaryti skubotų išvadų ir
apsilankyti pas specialistą – veterinarą, kuris pateiks savo rekomendacijas. Esminis
principas – kačių sausas maistas (ir šlapias) privalo pasižymėti gera sudėtimi. Tai gali reikšti
didesnį baltymų, mažesnį angliavandenių (dažniausiai pasireiškiantį per grūdinės kilmės
ingredientus) kiekį.

Skirkite laiko fizinei veiklai

Kačių mylėtojai puikiai žino, kad, kai šie gyvūnai tampa vokalūs ir reiklūs, jiems dažnai
tiesiog trūksta dėmesio. Tuomet pasidaro aišku, kad gyvūnas realiai nėra alkanas, jam
tereikia naujų užsiėmimų. Nuobodulį nuvaryti gali dažnesnis fizinio aktyvumo įtraukimas į
kasdienę rutiną. Skirkite laiko ilgesniems žaidimams, kurie nukreips katino dėmesį nuo
tuščio maisto indelio. Daugiau judantis gyvūnas yra ne tik sveikesnis, bet ir laimingesnis.
Žinoma, nesitikėkite staigių rezultatų, darbas su katinu reikalauja pakantumo ir
rutiniškumo.

Skatinkite gyvūną lakti daugiau vandens

Dehidratacija gali pasireikšti ne tik aiškiai ant kūno matomais požymiais. Kartais katinas,
kaip ir žmogus, sumaišo alkį su troškuliu, todėl natūraliai daugiau prašo papildomos porcijos
maisto. Vandens lygį augintinio organizme galima pakelti keliais būdais. Pirmas, naudojant
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šlapią maistą arba sausą maistą maišant su vandeniu. Josera kačių maistas, kurį sumaišius
su vandeniu, gyvūną pritrauks viliojantis kvapas, yra maistingas ir kokybiškas. Antras būdas
– dažnas vandens dubenėlių plovimas, kadangi gyvūną gali erzinti net ir vieną dieną
nepakeistas skystis, padeda ir vandens fontano naudojimas. Juk kates paskatinti kažką
daryti kartais tereikia žaismingo požiūrio ir dėmesio detalei.

Pateikite maistą šiek tiek kitaip

Vėlgi, jei gyvūnas maisto prašo dėl to, nes jam nuobodu, o valgymas yra maloni veikla,
galima nušauti du zuikius vienu šūviu. Vis dažniau kačių šeimininkai į kasdienybę įtraukia
valgymo ir žaidimų principų susiejimo logiką. Žaidimai-puzlės, kurios iš katino pareikalauja
daugiau pastangų, yra puikus būdas parodyti, kad lengvai nepasiduosite, o papildomi
skanėstai yra pasiekiami su atitinkamomis pastangomis. Iššūkį gavusios katės valgo daug
lėčiau, kadangi reikia atlikti užduotis, taip greičiau pajausdamos sotumo jausmą.
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